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Rada Gminy Świerklaniec 

Radni 

Protokół Nr IV/24 

IV Sesja w dniach 19 czerwca 2024 - 19 czerwca 2024 

Miejsce posiedzenia: Pałac Kawalera w Świerklańcu 

Obrady rozpoczęto 19 czerwca 2024 o godz. 15:00, a zakończono o godz. 17:18 dnia 19 czerwca 2024 

W posiedzeniu wzięło udział 14 członków (lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu) 

1. Otwarcie sesji. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Michał Nolewajka  otworzył IV sesję Rady Gminy Świerklaniec, po czym 

przywitał zebranych Radnych i gości. 

 

Poinformował, że sesja została zwołana na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym.                 

W dalszej części odczytał informację związaną z przetwarzaniem danych osobowych RODO dotyczącą 

udziału w sesji Rady Gminy Świerklaniec. Na podstawie elektronicznej i papierowej listy obecności 

stwierdził, że obrady są prawomocne. 

Następnie poinformował, że w pierwszym tygodniu czerwca, we wszystkich sołectwach, odbyły się zebrania 

wiejskie, podczas których mieszkańcy dokonali wyborów sołtysów i rad sołeckich na kolejną kadencję. 

Wspólnie z Wójtem Gminy, Panem Grzegorzem Zadęckim, złożyli podziękowania ustępującym sołtysom 

Nowego Chechła Pani Annie Grucy i Nakła Śląskiego Panu Gerardowi Nowakowi za wieloletnią, pełną 

poświęceń i bezwarunkowego oddania pracę społeczną na rzecz lokalnej społeczności. Jednocześnie złożyli 

gratulacje nowo wybranym sołtysom oraz życzyli im wytrwałości, skuteczności oraz radości z efektów 

podejmowanych działań. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

Porządek obrad niniejszej sesji przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Informacja Wójta Gminy z działalności Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej                

w Świerklańcu w 2023 r. 

4.  Raport o stanie Gminy Świerklaniec za 2023 rok: 

− przedstawienie Raportu o stanie Gminy Świerklaniec za 2023 rok, 

− debata nad raportem – Radni, 

− debata nad raportem – mieszkańcy, 

− rozpatrzenie projektu uchwały nr 19 w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Świerklaniec 

wotum zaufania. 

5. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Świerklaniec za 2023 rok oraz udzielenie 

Wójtowi Gminy Świerklaniec absolutorium z tego tytułu: 
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− omówienie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Świerklaniec za rok 2023 wraz                    

z informacją o stanie mienia Gminy Świerklaniec, sprawozdania finansowego Gminy 

Świerklaniec za rok 2023, 

− przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach do sprawozdania                

z wykonania budżetu Gminy Świerklaniec, 

− przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy 

Świerklaniec, 

− przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach do wniosku Komisji 

Rewizyjnej w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy Świerklaniec, 

− dyskusja, 

− rozpatrzenie projektu uchwały nr 20 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

Gminy Świerklaniec za 2023 rok oraz zatwierdzenia sprawozdania z wykonania budżetu 

Gminy Świerklaniec za 2023 rok, 

− rozpatrzenie projektu uchwały nr 21 w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Świerklaniec 

absolutorium za 2023 rok. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 22  zmieniającej uchwałę nr LXXXVII/631/23 z dnia 30 listopada 

2023 r. Rady Gminy Świerklaniec w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania                

i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem 

specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych 

warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania,               

a także szczegółowych warunków przyznawania usług sąsiedzkich, wymiaru i zakresu usług 

sąsiedzkich oraz sposobu rozliczania wykonywania takich usług. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 23 w sprawie ustalenia opłat za świadczenia udzielane przez 

przedszkola publiczne prowadzone przez Gminę Świerklaniec. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 24 w sprawie przyjęcia sprawozdania z realizacji w latach 2022-

2023 Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami dla Gminy Świerklaniec. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 25 w sprawie zbycia nieruchomości. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 26 w sprawie zbycia nieruchomości. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 27 w sprawie zbycia nieruchomości. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 28 w sprawie zbycia nieruchomości. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 29 w sprawie zbycia nieruchomości.  

14. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 30 w sprawie zbycia nieruchomości. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 31 w sprawie zbycia nieruchomości. 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 32 w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Gminy Świerklaniec na 

II półrocze 2024 roku. 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 33 w sprawie zatwierdzenia planów pracy komisji stałych Rady 

Gminy Świerklaniec na II półrocze 2024 roku. 

18. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 34 w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej Gminy Świerklaniec na lata 2024-2038. 

19. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 35 w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej 

gminy na 2024 rok. 

20. Przyjęcie protokołu z sesji w dniu 23.05.2024 r. oraz sesji nadzwyczajnej w dniu 03.06.2024 r. 

21. Sprawozdanie Wójta z wykonania uchwał Rady Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym oraz 

innych istotnych dla Gminy spraw.  
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22. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie między sesjami.  

23. Informacje i komunikaty w sprawach bieżących.  

24. Zakończenie. 

 

Przewodniczący Rady Gminy, Pan Michał Nolewajka, poinformował, że na podstawie wypracowanej opinii 

na połączonym posiedzeniu Komisji stałych Rady Gminy, występuje z wnioskiem o wycofanie z porządku 

obrad projektu uchwały nr 32 w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Gminy Świerklaniec na II półrocze 

2024 roku oraz projektu uchwały nr 33 w sprawie zatwierdzenia planów pracy komisji stałych Rady Gminy 

Świerklaniec na II półrocze 2024 roku 

Głosowano wniosek w sprawie 

Wycofanie z porządku obrad projektu uchwały nr 32 w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Gminy 

Świerklaniec na II półrocze 2024 roku 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 

ZA (14) 

Mirosław Bacik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Michał Gołąbek, Łukasz Janas, Zbigniew Jarka, Tomasz 

Kania, Justyna Kotalczyk, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Gerard Nickel, Michał Nolewajka, Gerard Nowak, 

Eugeniusz Wajs 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (1) 

Wojciech Bacik 

NIEOBECNI (0) 

Głosowano wniosek w sprawie 

Wycofanie z porządku obrad projektu uchwały nr 33 w sprawie zatwierdzenia planów pracy komisji stałych 

Rady Gminy Świerklaniec na II półrocze 2024 roku 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 

ZA (14) 
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Mirosław Bacik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Michał Gołąbek, Łukasz Janas, Zbigniew Jarka, Tomasz 

Kania, Justyna Kotalczyk, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Gerard Nickel, Michał Nolewajka, Gerard Nowak, 

Eugeniusz Wajs 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (1) 

Wojciech Bacik 

NIEOBECNI (0) 

3. Informacja Wójta Gminy z działalności Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej                 

w Świerklańcu w 2023 r. 

W dyskusji wzięli udział: 

• Beata Nycz-Gerlich (Dyrektor Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej        

 w Świerklańcu) – przedstawiła informację z działalności SPZOZ w Świerklańcu (załącznik nr 2 do 

protokołu). Poinformowała, że w 2023 r. osiągnięto przychody w wysokości ok. 4,5 mln zł, które 

pochodziły w głównej mierze z Narodowego Funduszu Zdrowia. Wypracowano zysk, który wyniósł 

ok. 95 tys. zł. Następnie poinformowała o liczbie wykonanych badań w Ośrodkach. W dalszej części 

odniosła się do tematów poruszanych na wspólnym posiedzeniu Komisji stałych.  Odniosła się do 

ankiet satysfakcji pacjentów. Wskazała, że ustawa o jakości w opiece zdrowotnej i bezpieczeństwie 

pacjenta zakłada, że obowiązkowa autoryzacja będzie dotyczyła tylko szpitali, ewentualnie 

jednostek, które pilotażowo wdrażają akredytację. Jeśli chodzi o szkolenia personelu, Dyrektor 

SPZOZ  w Świerklańcu, sprostowała, że trzy pielęgniarki a nie dwie uzyskały specjalizację                            

z medycyny rodzinnej. Odniosła się również do oceniania Ośrodka na Google. Poinformowała, że 

zrobiła dokładne przeliczenie struktury wiekowej pacjentów Ośrodka. 30,4 % to pacjenci powyżej 

60 roku życia, a ¼ to dzieci. W związku z tym zwróciła się z zapytaniem, jaka część pacjentów 

opiniuje Ośrodki na stronie Google. Zwróciła również uwagę na informację o skargach 

mieszkańców, przekazaną przez Radnych na Komisji. Wyraziła żal, że przez cały 2023 rok, żaden 

Radny nie zwrócił się do Niej, że jest jakiś problem.  

 

• Kazimierz Flakus – podziękował Dyrektorowi SPZOZ w Świerklańcu i całemu personelowi za opiekę 

zdrowotną, ratowanie życia oraz właściwe podejście do pacjentów. 

 

• Eugeniusz Wajs – również złożył podziękowania oraz przypomniał, że Dyrektor SZPZO                               

w Świerklańcu co roku, podczas przedstawiania informacji z działalności Ośrodka prosi                              

o zgłaszanie ewentualnych uwag i problemów. 

4. Raport o stanie Gminy Świerklaniec za 2023 rok: 

a) przedstawienie Raportu o stanie Gminy Świerklaniec za 2023 rok, 

W dyskusji wzięli udział: 
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• Pan Grzegorz Zadęcki, Wójt Gminy, przedstawił Raport o stanie Gminy Świerklaniec za 2023 rok 

uwzględniając aspekty dotyczące: demografii, programów i strategii realizowanych przez Gminę 

Świerklaniec, podjętych i realizowanych uchwał Rady Gminy Świerklaniec, stowarzyszeń                    

i instytucji, w których Gmina Świerklaniec, jest członkiem, gminy partnerskiej, realizacji budżetu, 

realizacji inwestycji z uwzględnieniem funduszu sołeckiego  

 
Raport o stanie Gminy Świerklaniec za 2023 rok, stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

b) debata nad raportem – Radni, 

W dyskusji wzięli udział: 

• Łukasz Lesik - zwrócił się z prośbą, aby w następnym raporcie uwzględnić informację o zadłużeniu 

Gminy. 

• Tomasz Kania (Wiceprzewodniczący Rady Gminy) - odniósł się do kwestii zadłużenia. Zwrócił 

uwagę, że dofinansowanie do realizacji inwestycji często wynosiło 85 %, a Gmina z własnych 

środków musiała dołożyć tylko 15 %. Zwrócił się z zapytaniem, ile z kwoty zadłużenia stanowią 

wydatki na realizację inwestycji 

• Ewa Bączkowska (Skarbnik Gminy) - poinformowała, że przygotowanie takiej analizy wymaga 

dostępu do szczegółowych danych. Informacja taka zostanie przygotowana na następne 

posiedzenie Komisji lub sesji 

• Tadeusz Ledwoń - zwrócił się z prośbą, aby w następnym raporcie uwzględnić informację 

o inwestycjach, których z różnych powodów nie udało się zrealizować 

• Zbigniew Jarka - zwrócił się z zapytaniem, ile Gminę kosztuje obsługa zadłużenia 

• Ewa Bączkowska (Skarbnik Gminy) - poinformowała, że taka informacja znajduje się w załączniku 

nr 1 do Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Świerklaniec w rubryce "Wydatki na obsługę 

długu". Na ten rok jest to kwota ponad 3 mln zł. 

 

c) debata nad raportem – mieszkańcy, 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Michał Nolewajka poinformował, że nie wpłynęły wnioski mieszkańców 

wyrażających chęć wzięcia udziału w debacie nad raportem. 

d) rozpatrzenie projektu uchwały nr 19 w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Świerklaniec wotum 

zaufania. 

Głosowano w sprawie 

rozpatrzenie projektu uchwały nr 19 w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Świerklaniec wotum zaufania. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 

ZA (13) 
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Mirosław Bacik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Michał Gołąbek, Łukasz Janas, Zbigniew Jarka, Tomasz 

Kania, Justyna Kotalczyk, Tadeusz Ledwoń, Gerard Nickel, Michał Nolewajka, Gerard Nowak, Eugeniusz 

Wajs 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Łukasz Lesik 

BRAK GŁOSU (1) 

Wojciech Bacik 

NIEOBECNI (0) 

Uchwała Nr IV/19/24 w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Świerklaniec wotum zaufania stanowi załącznik 

nr 4 do protokołu. 

5. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Świerklaniec za 2023 rok oraz udzielenie 

Wójtowi Gminy Świerklaniec absolutorium z tego tytułu: 

a) omówienie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Świerklaniec za rok 2023 (załącznik nr 5) 

wraz z informacją o stanie mienia Gminy Świerklaniec (załącznik nr 6), sprawozdania finansowego 

Gminy Świerklaniec za rok 2023 (załącznik nr 7), 

W dyskusji wzięli udział: 

• Ewa Bączkowska (Skarbnik Gminy) przedstawiła zebranym sprawozdanie z wykonania budżetu 

Gminy Świerklaniec za rok 2023 wraz z informacją o stanie mienia Gminy Świerklaniec oraz 

sprawozdanie finansowe Gminy Świerklaniec za rok 2023 

 

b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach do sprawozdania                            

z wykonania budżetu Gminy Świerklaniec, 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Tomasz Kania odczytał Uchwałę Nr 4200/III/80/2024 z dnia 28 marca 

2024 r. III składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach w sprawie opinii 

o przedłożonym przez Wójta Gminy Świerklaniec sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Świerklaniec 

za 2023 rok (załącznik nr 8 do protokołu) 

c) przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy Świerklaniec, 

Radna Justyna Kotalczyk, Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej, odczytała wniosek Komisji Rewizyjnej z dnia 

16 maja 2024 r. w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy Świerklaniec za 2023 r., zgodnie z którym 

Komisja, sprawozdanie z wykonania budżetu za rok 2023 wraz z informacją o stanie mienia i sprawozdanie 

finansowe zaopiniowała pozytywnie, w następujący sposób: l. gł. 4: "za" -3, "przeciw" - 0, "wstrzymało się" 

- 1 i wystąpiła z wnioskiem o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy. Wniosek stanowi załącznik nr 9 do 

protokołu. 

d) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach do wniosku Komisji 

Rewizyjnej w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy Świerklaniec, 
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Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Tomasz Kania odczytał Uchwałę Nr 4200/III/126/2024 z dnia 20 maja 

2024 r. III składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach w sprawie zaopiniowania 

wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Świerklaniec (załącznik nr 10 do protokołu). 

e) dyskusja, 

W dalszej kolejności obrad, Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję nad sprawozdaniem 
z wykonania budżetu za 2023 rok wraz z informacją o stanie mienia oraz sprawozdaniem finansowym 
Gminy Świerklaniec za 2023 rok. 

Radny Łukasz Lesik zwrócił uwagę na 25 % wykonanie planu sprzedaży działek. Zwrócił się z prośbą, aby 

pochylić się na tym tematem, gdyż w ocenie Radnego, sprzedaż działek ma również wpływ na zadłużenie 

Gminy. 

f) rozpatrzenie projektu uchwały nr 20 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy 

Świerklaniec za 2023 rok oraz zatwierdzenia sprawozdania z wykonania budżetu Gminy 

Świerklaniec za 2023 rok, 

Głosowano w sprawie 

rozpatrzenie projektu uchwały nr 20 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy 

Świerklaniec za 2023 rok oraz zatwierdzenia sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Świerklaniec za 

2023 rok, 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 

ZA (13) 

Mirosław Bacik, Adam Francik, Michał Gołąbek, Łukasz Janas, Zbigniew Jarka, Tomasz Kania, Justyna 

Kotalczyk, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Gerard Nickel, Michał Nolewajka, Gerard Nowak, Eugeniusz Wajs 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Kazimierz Flakus 

BRAK GŁOSU (1) 

Wojciech Bacik 

NIEOBECNI (0) 

Uchwała Nr IV/20/24 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy Świerklaniec za 2023 rok 

oraz zatwierdzenia sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Świerklaniec za 2023 rok stanowi załącznik 

nr 11 do protokołu. 

g) rozpatrzenie projektu uchwały nr 21 w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Świerklaniec 

absolutorium za 2023 rok. 
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Głosowano w sprawie 

rozpatrzenie projektu uchwały nr 21 w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Świerklaniec absolutorium za 

2023 rok. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 

ZA (14) 

Mirosław Bacik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Michał Gołąbek, Łukasz Janas, Zbigniew Jarka, Tomasz 

Kania, Justyna Kotalczyk, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Gerard Nickel, Michał Nolewajka, Gerard Nowak, 

Eugeniusz Wajs 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (1) 

Wojciech Bacik 

NIEOBECNI (0) 

Uchwała Nr IV/21/24 w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Świerklaniec absolutorium za 2023 rok stanowi 

załącznik nr 12 do protokołu. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 22 zmieniającej uchwałę nr LXXXVII/631/23 z dnia 30 listopada 

2023 r. Rady Gminy Świerklaniec w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania             

i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem 

specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych 

warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania,              

a także szczegółowych warunków przyznawania usług sąsiedzkich, wymiaru i zakresu usług 

sąsiedzkich oraz sposobu rozliczania wykonywania takich usług. 

W dyskusji wzięli udział: 

• Katarzyna Shuheber (Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej) – omówiła przedstawiony projekt 

uchwały. 

Głosowano w sprawie 

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 22 zmieniającej uchwałę nr LXXXVII/631/23 z dnia 30 listopada 2023 r. 

Rady Gminy Świerklaniec w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za 

usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych 

dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego 

zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania, a także szczegółowych warunków przyznawania usług 

sąsiedzkich, wymiaru i zakresu usług sąsiedzkich oraz sposobu rozliczania wykonywania takich usług. 
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Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 

ZA (14) 

Mirosław Bacik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Michał Gołąbek, Łukasz Janas, Zbigniew Jarka, Tomasz 

Kania, Justyna Kotalczyk, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Gerard Nickel, Michał Nolewajka, Gerard Nowak, 

Eugeniusz Wajs 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (1) 

Wojciech Bacik 

NIEOBECNI (0) 

Uchwałą Nr IV/22/24 zmieniająca uchwałę nr LXXXVII/631/23 z dnia 30 listopada 2023 r. Rady Gminy 

Świerklaniec w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi 

opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla 

osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia 

od opłat, jak również trybu ich pobierania, a także szczegółowych warunków przyznawania usług 

sąsiedzkich, wymiaru i zakresu usług sąsiedzkich oraz sposobu rozliczania wykonywania takich usług 

stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 23 w sprawie ustalenia opłat za świadczenia udzielane przez 

przedszkola publiczne prowadzone przez Gminę Świerklaniec. 

W dyskusji wzięli udział: 

• Roman  Michalski (Dyrektor Gminnego Zespołu Obsługi Placówek Oświatowych) przedstawił 

założenia przedstawionego projektu uchwały. 

Głosowano w sprawie 

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 23 w sprawie ustalenia opłat za świadczenia udzielane przez przedszkola 

publiczne prowadzone przez Gminę Świerklaniec. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 

ZA (14) 
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Mirosław Bacik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Michał Gołąbek, Łukasz Janas, Zbigniew Jarka, Tomasz 

Kania, Justyna Kotalczyk, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Gerard Nickel, Michał Nolewajka, Gerard Nowak, 

Eugeniusz Wajs 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (1) 

Wojciech Bacik 

NIEOBECNI (0) 

Uchwała Nr IV/23/24 w sprawie ustalenia opłat za świadczenia udzielane przez przedszkola publiczne 

prowadzone przez Gminę Świerklaniec stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 24 w sprawie przyjęcia sprawozdania z realizacji w latach 2022-

2023 Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami dla Gminy Świerklaniec. 

W dyskusji wzięli udział: 

• Ludmiła  Jaśkiewicz (Kierownik Referatu Geodezji, Planowania Przestrzennego, Gospodarki 

Gruntami i Nieruchomościami) – poinformowała, że w 2022 r. Rada Gminy przyjęła Program Opieki 

nad Zabytkami dla Gminy Świerklaniec. Zgodnie z ustawą o ochronie zabytków i opiece nad 

zabytkami, co 2 lata sporządza się sprawozdanie z realizacji programu. 

Głosowano w sprawie 

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 24 w sprawie przyjęcia sprawozdania z realizacji w latach 2022-2023 

Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami dla Gminy Świerklaniec. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 

ZA (14) 

Mirosław Bacik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Michał Gołąbek, Łukasz Janas, Zbigniew Jarka, Tomasz 

Kania, Justyna Kotalczyk, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Gerard Nickel, Michał Nolewajka, Gerard Nowak, 

Eugeniusz Wajs 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (1) 

Wojciech Bacik 

NIEOBECNI (0) 
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Uchwała Nr IV/24/24 w sprawie przyjęcia sprawozdania z realizacji w latach 2022-2023 Gminnego 

Programu Opieki nad Zabytkami dla Gminy Świerklaniec stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 25 w sprawie zbycia nieruchomości. 

W dyskusji wzięli udział: 

• Ludmiła  Jaśkiewicz (Kierownik Referatu Geodezji, Planowania Przestrzennego, Gospodarki 

Gruntami i Nieruchomościami) poinformowała, że projekty uchwał od nr 25 do nr 31 mają na celu 

usankcjonowanie stanu istniejącego na gruncie. Jest to działka ewidencyjna, która kiedyś stanowiła 

rów. W chwili obecnej rów przebiega w innym miejscu. Dodała, że zasadnym jest uregulowanie 

stany prawnego nieruchomości, aby przygotować je do sprzedaży właścicielom sąsiadujących 

działek. 

Głosowano w sprawie 

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 25 w sprawie zbycia nieruchomości. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 

ZA (14) 

Mirosław Bacik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Michał Gołąbek, Łukasz Janas, Zbigniew Jarka, Tomasz 

Kania, Justyna Kotalczyk, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Gerard Nickel, Michał Nolewajka, Gerard Nowak, 

Eugeniusz Wajs 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (1) 

Wojciech Bacik 

NIEOBECNI (0) 

Uchwała Nr IV/25/24 w sprawie zbycia nieruchomości stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 26 w sprawie zbycia nieruchomości. 

Głosowano w sprawie 

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 26 w sprawie zbycia nieruchomości. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 

ZA (14) 



12 
 

Mirosław Bacik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Michał Gołąbek, Łukasz Janas, Zbigniew Jarka, Tomasz 

Kania, Justyna Kotalczyk, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Gerard Nickel, Michał Nolewajka, Gerard Nowak, 

Eugeniusz Wajs 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (1) 

Wojciech Bacik 

NIEOBECNI (0) 

Uchwała Nr IV/26/24 w sprawie zbycia nieruchomości stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 27 w sprawie zbycia nieruchomości. 

Głosowano w sprawie 

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 27 w sprawie zbycia nieruchomości. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 

ZA (14) 

Mirosław Bacik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Michał Gołąbek, Łukasz Janas, Zbigniew Jarka, Tomasz 

Kania, Justyna Kotalczyk, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Gerard Nickel, Michał Nolewajka, Gerard Nowak, 

Eugeniusz Wajs 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (1) 

Wojciech Bacik 

NIEOBECNI (0) 

Uchwała Nr IV/27/24 w sprawie zbycia nieruchomości stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 28 w sprawie zbycia nieruchomości. 

Głosowano w sprawie 

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 28 w sprawie zbycia nieruchomości. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 
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Wyniki imienne 

ZA (14) 

Mirosław Bacik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Michał Gołąbek, Łukasz Janas, Zbigniew Jarka, Tomasz 

Kania, Justyna Kotalczyk, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Gerard Nickel, Michał Nolewajka, Gerard Nowak, 

Eugeniusz Wajs 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (1) 

Wojciech Bacik 

NIEOBECNI (0) 

Uchwała Nr IV/28/24 w sprawie zbycia nieruchomości stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 29 w sprawie zbycia nieruchomości. 

Głosowano w sprawie 

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 29 w sprawie zbycia nieruchomości. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 

ZA (14) 

Mirosław Bacik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Michał Gołąbek, Łukasz Janas, Zbigniew Jarka, Tomasz 

Kania, Justyna Kotalczyk, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Gerard Nickel, Michał Nolewajka, Gerard Nowak, 

Eugeniusz Wajs 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (1) 

Wojciech Bacik 

NIEOBECNI (0) 

Uchwała Nr IV/29/24 w sprawie zbycia nieruchomości stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 30 w sprawie zbycia nieruchomości. 

Głosowano w sprawie 

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 30 w sprawie zbycia nieruchomości. 
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Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 

ZA (14) 

Mirosław Bacik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Michał Gołąbek, Łukasz Janas, Zbigniew Jarka, Tomasz 

Kania, Justyna Kotalczyk, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Gerard Nickel, Michał Nolewajka, Gerard Nowak, 

Eugeniusz Wajs 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (1) 

Wojciech Bacik 

NIEOBECNI (0) 

Uchwała Nr IV/30/24 w sprawie zbycia nieruchomości stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 31 w sprawie zbycia nieruchomości. 

Głosowano w sprawie 

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 31 w sprawie zbycia nieruchomości. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 

ZA (14) 

Mirosław Bacik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Michał Gołąbek, Łukasz Janas, Zbigniew Jarka, Tomasz 

Kania, Justyna Kotalczyk, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Gerard Nickel, Michał Nolewajka, Gerard Nowak, 

Eugeniusz Wajs 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (1) 

Wojciech Bacik 

NIEOBECNI (0) 

Uchwała Nr IV/31/24 w sprawie zbycia nieruchomości stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 32 w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Gminy Świerklaniec na II 

półrocze 2024 roku. - (punkt zdjęto z porządku obrad) 



15 
 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 33 w sprawie zatwierdzenia planów pracy komisji stałych Rady 

Gminy Świerklaniec na II półrocze 2024 roku. - (punkt zdjęto z porządku obrad) 

18. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 34 w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej Gminy Świerklaniec na lata 2024-2038. 

W dyskusji wzięli udział: 

• Ewa Bączkowska (Skarbnik Gminy) – poinformowała, że projekty uchwał nr 34 i nr 35 zostały 

szczegółowo omówione na wspólnym posiedzeniu Komisji. 

Głosowano w sprawie 

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 34 w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Gminy Świerklaniec na lata 2024-2038. 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 

ZA (12) 

Mirosław Bacik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Michał Gołąbek, Łukasz Janas, Tomasz Kania, Justyna 

Kotalczyk, Tadeusz Ledwoń, Gerard Nickel, Michał Nolewajka, Gerard Nowak, Eugeniusz Wajs 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Zbigniew Jarka, Łukasz Lesik 

BRAK GŁOSU (1) 

Wojciech Bacik 

NIEOBECNI (0) 

Uchwała Nr IV/32/24 w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Świerklaniec na lata 2024-2038stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

19. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 35 w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej 

gminy na 2024 rok. 

Głosowano w sprawie 

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 35 w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej gminy na 

2024 rok z autopoprawką 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 
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ZA (14) 

Mirosław Bacik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Michał Gołąbek, Łukasz Janas, Zbigniew Jarka, Tomasz 

Kania, Justyna Kotalczyk, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Gerard Nickel, Michał Nolewajka, Gerard Nowak, 

Eugeniusz Wajs 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (1) 

Wojciech Bacik 

NIEOBECNI (0) 

Uchwała Nr IV/33/24 w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej gminy na 2024 rok stanowi 

załącznik nr 24 do protokołu. 

20. Przyjęcie protokołu z sesji w dniu 23.05.2024 r. oraz sesji nadzwyczajnej w dniu 03.06.2024 r. 

Pan Michał Nolewajka, Przewodniczący Rady Gminy, poinformował, że do Biura Rady Gminy nie wpłynęły 

pisemne uwagi do protokołów, w związku z czym zgodnie z § 43 statutu Gminy Świerklaniec, protokół z sesji 

w dniu 23.05.2024 r. i sesji nadzwyczajnej w dniu 03.06.2024 r., zostaje przyjęty bez konieczności 

głosowania. 

21. Sprawozdanie Wójta z wykonania uchwał Rady Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym 

oraz innych istotnych dla Gminy spraw (załącznik nr 25 do protokołu). 

W dyskusji wzięli udział: 

• Tomasz Kania (Wiceprzewodniczący Rady Gminy) – odniósł się do modernizacji Alei Lipowej                

w Nakle Śląskim. Zwrócił się z zapytaniem , jaki jest termin realizacji ten inwestycji, jaki obejmuje 

ona zakres oraz na jakim odcinku będzie wymieniana nawierzchnia. Zwrócił się również                            

z zapytaniem, na jakim etapie jest sprawa związana z dofinansowaniem dla Parafii w Nakle Śląskim 

na prace restauratorskie i konserwatorskie przy zabytkowym Kościele.   

• Grzegorz Zadęcki (Wójt Gminy Świerklaniec) – poinformował, że jeśli chodzi o Aleję Lipową w Nakle 

Śląskim, to w chwili obecnej trwa weryfikacja złożonych ofert. Natomiast jeśli chodzi                                  

o dofinansowanie dla Parafii, w Nakle Śląskim Gmina jest gotowa do realizacji.  

• Łukasz Nolewajka (p.o. Kierownika Referatu Inwestycji i Zamówień Publicznych) – dopowiedział, że 

umowa na modernizację Alei Lipowej zostanie podpisania na 18 miesięcy w formule „Zaprojektuj            

i wybuduj”.  

• Tomasz Kania (Wiceprzewodniczący Rady Gminy) – zwrócił się z zapytaniem, jaki jest dalszy 

harmonogram prac na ul. Obłoków w Nakle Śląskim 

• Łukasz Nolewajka (p.o. Kierownika Referatu Inwestycji i Zamówień Publicznych) – poinformował, 

że budowa kanału deszczowego zostanie zakończona w najbliższy piątek, najpóźniej                                   

w poniedziałek. Potem rozpoczną się prace drogowe czyli korytowanie od ul. Górnej do ul. Wąskiej 

w Nakle Śląskim oraz robienie podbudowy pod kostkę. 

• Michał Nolewajka (Przewodniczący Rady Gminy) – zwrócił się z zapytaniem, co dalej z budową 

chodnika przy ul. Nakielskiej w Orzechu. Zwrócił uwagę, że umowa już jest podpisana, a termin 
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realizacji tego zadania kończy się w połowie października br. W związku z brakiem widocznych 

działań w tym zakresie, zwrócił się z zapytaniem, czy inwestycja zostanie wykonana w terminie oraz 

czy jej ewentualna realizacja poza umownym terminem nie będzie obarczona utratą 

dofinansowania z „Polskiego Ładu” 

• Grzegorz Zadęcki (Wójt Gminy Świerklaniec) – poinformował, że do 24 października 2024 r. jest 

podpisana umowa na realizację inwestycji. Dodał, że odbyło się spotkanie z Wykonawcą, na którym 

zwrócono się z prośbą o przyspieszenie zakończenia realizacji inwestycji, z tego względu, że 

zakończenie inwestycji przypada przed 1 listopada. 

• Łukasz Nolewajka (p.o. Kierownika Referatu Inwestycji i Zamówień Publicznych) – poinformował, 

że umowa z Wykonawcą jest podpisana. Natomiast dofinansowanie z „Polskiego Ładu” przyznane 

jest na cztery różne zadania. Dodał, że jeśli chodzi o budowę chodnika przy ul. Nakielskiej nie jest 

przewidywane podpisanie aneksu terminowego, z tego względu, że umowa została podpisana           

w lipcu ubiegłego roku. Wykonawca podtrzymuje, że zrealizuje to zadanie w terminie. 

Poinformował również, że po wykonaniu kanału deszczowego w ul Obłoków w Nakle Śląskim, prace 

przeniosą się na ul. Nakielską rozpoczynając budową kanału deszczowego, a następnie budową 

chodnika. 

• Tomasz Kania (Wiceprzewodniczący Rady Gminy) – odniósł się do realizacji nowej inwestycji 

związanej z budową kanalizacji sanitarnej i deszczowej oraz rozbudową oczyszczalni. 

Poinformował, że z tego co zrozumiał na posiedzeniu Komisji, planowane jest na razie rozpoczęcie 

spraw związanych z rozbudową sieci kanalizacyjnej. Gmina oczekuje na decyzję środowiskową,          

a następnie planuje ogłoszenie przetargu i wyłonienie wykonawcy. Zwrócił się z zapytaniem, kiedy 

te same zadania będą planowane jeśli chodzi o rozbudowę oczyszczalni ścieków. 

• Łukasz Nolewajka (p.o. Kierownika Referatu Inwestycji i Zamówień Publicznych) – poinformował, 

że Państwowe Gospodarstwo Wodne Wody Polskie wydało pozytywną opinię do wniosku. 

Oczekujemy na wersję papierową tej opinii. Decyzja środowiskowa powinna został wydana przez 

Starostwo Powiatowe w Tarnowskich Górach w terminie 14 dni, po jej wydaniu, zostanie ona 

przesłana do Urzędu Marszałkowskiego i będziemy oczekiwać na podpisanie umowy                                  

o dofinansowanie. To pozwoli uruchomić wszystkie procedury jeśli chodzi o postępowania 

przetargowe zarówno dotyczące budowy kanalizacji, jak i rozbudowy oczyszczalni ścieków.  

• Gerard Nickel – poinformował, że mieszkańcy dopytują, kiedy będą mogli podłączać się do 

kanalizacji. Zwrócił się z prośbą, aby taka informacja została udostępniona na stronie Urzędu oraz 

na tablicach ogłoszeń. 

• Łukasz Nolewajka (p.o. Kierownika Referatu Inwestycji i Zamówień Publicznych) – poinformował, 

że jak tylko zostanie wydane przez Nadzór Budowlany pozwolenie na użytkowanie, to do 

mieszkańców zostanie wystosowana informacja, że cała część południowa będzie mogła się 

podłączać. 

• Eugeniusz Wajs – odniósł się do realizacji inwestycji w ramach „Inicjatywy Sołeckiej” obejmującej 

zakup i montaż lamp OZE. Wyraził swoje zdziwienie lokalizacją jednej lampy na ul. Młyńskiej                  

w Świerklańcu, gdy na terenie sołectwa znajdują się bardziej niedoświetlone miejsca.  

• Łukasz Nolewajka (p.o. Kierownika Referatu Inwestycji i Zamówień Publicznych) -  wyjaśnił, że 

lokalizacje lamp były wskazywane bezpośrednio przez sołtysów. Jeśli chodzi o ul. Młyńską, to 

lokalizacja znajduje się na parkingu bocznym za szkołą, gdzie nie ma w ogóle oświetlenia. 
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• Łukasz Janas – poinformował, że otrzymał od mieszkańców Nakła Śląskiego informację, że są 

zniesmaczeni pracami przygotowawczymi do jutrzejszego kładzenia asfaltu. Dodał, że ulica została 

pozamiatana i to co zostało zebrane pracownicy wrzucili mieszkańcom na trawniki. 

• Łukasz Nolewajka (p.o. Kierownika Referatu Inwestycji i Zamówień Publicznych) – poinformował, 

że sprawa zostanie zgłoszona kierownikowi budowy. 

• Adam Francik – odniósł się do odbytych spotkań Wójta Gminy z przedstawicielami Państwowego 

Inspektoratu Nadzoru Budowlanego, Lasów Państwowych, Narodowego Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej oraz Górnośląskiego Przedsiębiorstwa Wodociągowego. Zwrócił 

się z prośbą o przybliżenie tematyki tych spotkań. 

• Grzegorz Zadęcki (Wójt Gminy Świerklaniec) – poinformował, że spotkanie z przedstawicielami 

Państwowego Inspektoratu Nadzoru Budowlanego i Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska      

i Gospodarki Wodnej dotyczyło kończącej się realizacji inwestycji budowy kanalizacji. Spotkanie         

z Lasami Państwowymi dotyczyło Zalewu Nakło-Chechło. Natomiast spotkanie z przedstawicielami 

Górnośląskiego Przedsiębiorstwa Wodociągowego dotyczyły możliwości przejęcia w formie 

bezpłatnej dzierżawy od GPW miejsca, w którym wchodzi się na wał w Parku Świerklanieckim. 

Dodał, że być może pojawi się możliwość taka jak na zbiorniku w Goczałkowicach, gdzie udało się 

zrobić szlak rowerowy wokół zbiornika, który również służy jako źródło wody pitnej. 

• Michał Nolewajka (Przewodniczący Rady Gminy) – zaproponował swój ewentualny udział podczas 

spotkań w sprawie szlaku rowerowego. Następnie zwrócił się z zapytanie, jak wyglądają obecnie 

negocjacje z Lasami Państwowymi jeśli chodzi o Zalew Nakło-Chechło, czy Lasy Państwowe są 

przychylne podpisaniu wieloletniej umowy przy jak najmniejszej partycypacji w kosztach przez 

Gminę. 

• Adrian Blondzik (Zastępca Wójta Gminy Świerklaniec) – poinformował, że na wrzesień planowane 

jest spotkanie z szerokim gronem osób zaangażowanych w ścieżki rowerowe na terenie Gminy 

Świerklaniec. 

• Grzegorz Zadęcki (Wójt Gminy Świerklaniec) – poinformował, że umowa z Lasami Państwowymi 

będzie przygotowana na 29 lat. Jeśli chodzi o koszt dzierżawy, to będzie on na obecnych warunkach 

tj. ok. 50-60 tys. zł. rocznie. Nadmienił, że niestety w tym  zakresie nie było możliwości negocjacji 

z Lasami Państwowymi. 

• Tomasz Kania (Wiceprzewodniczący Rady Gminy) – zwrócił się z prośbą, aby Wykonawca 

poinformował wcześniej mieszkańców, że będą odbywały się prace związane z rozbiórką płyt na     

ul. Obłoków w Nakle Śląskim. 

• Zbigniew Jarka – odniósł się do zadania dotyczącego rozwoju energetyki rozproszonej opartej             

o odnawialne źródła energii na terenie Gminy Świerklaniec. Zwrócił się z zapytaniem, jakie uwagi 

wniosła Gmina do opisu przedmiotu zamówienia. 

• Łukasz Nolewajka (p.o. Kierownika Referatu Inwestycji i Zamówień Publicznych) – wyjaśnił, że na 

chwilę obecną nie jest w stanie odpowiedzieć na to pytanie, gdyż jest do dokument przygotowany 

przez Lidera projektu tj. miasto Tarnowskie Góry. Dodał, że uwagi były wprowadzane również przez 

Gminę Bobrowniki. 

• Tadeusz Ledwoń – zwrócił się z zapytaniem, czy plac zabaw w Parku Świerklanieckim będzie gotowy 

np. na 1 lipca br.  

• Grzegorz Zadęcki (Wójt Gminy Świerklaniec) – poinformował, że otrzymał informację od 

Wykonawcy, że plac zabaw jest gotowy i czekamy na otwarcie. 
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• Łukasz Nolewajka (p.o. Kierownika Referatu Inwestycji i Zamówień Publicznych) – uzupełnił 

wypowiedź Wójta Gminy, informując, że trwają jeszcze ostatnie prace montażowe. Geodezyjnie, 

plac zabaw jest już wytyczony i oddany do zasobów geodezji. Przygotowywane są dokumenty do 

Nadzoru Budowlanego, aby budowę zakończyć. 

• Justyna Kotalczyk – odniosła się do realizacji projektu „Rozwój edukacji przedszkolnej w Gminie 

Świerklaniec”. Zwróciła uwagę, że wniosek został odrzucony na etapie oceny formalno-

merytorycznej. Zwróciła się z zapytaniem, czy Gmina otrzymała jakąś odpowiedź w tej sprawie i co 

zamierza dalej w tej sprawie zrobić.  

• Łukasz Nolewajka (p.o. Kierownika Referatu Inwestycji i Zamówień Publicznych) – poinformował, 

że został złożony protest w tej sprawie do Urzędu Marszałkowskiego o ponowną weryfikację 

zapisów ujętych we wniosku. Informacji zwrotnej Gmina jeszcze nie otrzymała.  

• Michał Gołąbek – zwrócił się z zapytaniem, kiedy będzie realizowany chodnik na ul. Powstańców    

w Nakle Śląskim. 

• Łukasz Nolewajka (p.o. Kierownika Referatu Inwestycji i Zamówień Publicznych) – wyjaśnił, że na 

chwilę obecną Gmina musi przeprowadzić od nowa procedurę wycinki drzew z tego względu,              

że Wykonawca nie przystąpił do wycinki w okresie jesienno- zimowym.  

• Łukasz Janas – zwrócił się z zapytaniem, po której stronie będzie wykonywany ten chodnik. 

• Łukasz Nolewajka (p.o. Kierownika Referatu Inwestycji i Zamówień Publicznych) – wyjaśnił, że były 

prowadzone rozmowy, aby chodnik przeprojektować na drugą stronę. Jednakże koszty, które 

zostały przedstawione przez Wykonawcę znacznie przewyższają posiadany budżet. Wobec czego, 

zapadła decyzja, że chodnik zostaje po pierwotnej stronie czyli będzie kontynuowany od strony 

muru.  

22. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie między sesjami. 

W tym punkcie obrad Przewodniczący Rady Pan Michał Nolewajka przedstawił swoją informację                        

o   działaniach podejmowanych między sesjami. Informacja stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 

23. Informacje i komunikaty w sprawach bieżących. 

W tej części obrad, nikt nie zgłosił informacji i komunikatów. 

24. Zakończenie. 

Wobec wyczerpania porządku obrad, Przewodniczący Rady Gminy Świerklaniec o godz. 17:18 zamknął IV 

sesję Rady Gminy Świerklaniec. 

 

Na tym protokół zakończono. 

Przewodniczący 

Rady Gminy Świerklaniec 

 

Michał Nolewajka  

 

Przygotował: Barbara Mateja-Kołodziej 

 


